



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

السيرة الذاتية لـ أ.د / عبد الحميد الذيفاني

البيانات باللغة الإنجليزية		البيانات باللغة العربية	
Personal Information	Name: Abdulhameed Ali Lutf Al-Thaifani Academic Degree: Associate Professor Specialty: Medical-Surgical Nursing Faculty: Faculty of High Nursing E-mail: abdulhameedl@yahoo.com	الاسم: عبد الحميد علي لطف الذيفاني الدرجة العلمية: أستاذ مشارك التخصص الدقيق: تمريض باطني جراحي الكلية: كلية التمريض العالي الايمل: abdulhameedl@yahoo.com	المعلومات الشخصية
Academic & Research websites	- Google Scholar: https://scholar.google.com/citations?user=rixVnyAAAAAJ&hl=ar - Research Gate: : https://www.researchgate.net/profile/Abdulhameed-Althaifani?ev=hdr_xprf - AD Scientific Index: https://adscientificindex.com/scientist/abdulhameed-ali-al-thaifani/5891706/	- Google Scholar: https://scholar.google.com/citations?user=rixVnyAAAAAJ&hl=ar - Research Gate: : https://www.researchgate.net/profile/Abdulhameed-Althaifani?ev=hdr_xprf - AD Scientific Index: https://adscientificindex.com/scientist/abdulhameed-ali-al-thaifani/5891706/	المواقع الأكاديمية والبحثية



Professional Experiences:	• Professional Experiences: 1. 1994-1995 Nursing Senior Internship in Althawra General Hospital Sana'a: Yemen 2. 1994-1997 Staff Nurse in Emergency Division : Althawra Modern General Hospital- Sana'a: Yemen 3. 1995-2000 Lecturer in Medical-Surgical Nursing: Nursing Division: Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 4. 1997-1998 Supervisor in Urology Division : Althawra Modern General Hospital- Sana'a: Yemen 5. 1997-2000 Staff Nurse in Emergency Division (Part time duty): Arabia Flex Hospital- Sana'a: Yemen 6. 2006 Developed exercise booklet for hemodialysis patients: Main Alexandria University Hospital; Egypt. 7. 2006-2007 Implement a rehabilitation program for hemodialysis patients at Hemodialysis Unit affiliated to the Main Alexandria University Hospital; Egypt. 8. 2008- Lecturer of nursing fundamentals: Nursing Division: Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 9. 2008- Lecturer of Medical-Surgical nursing: Nursing Division: Faculty of	• المهام الأكاديمية: 1. تأدية فترة الامتياز في مستشفى الثورة العام صنعاء: اليمن 1994-1995 2. ممرض في قسم الطوارئ: مستشفى الثورة الحديث العام - صنعاء: اليمن 1994-1997 3. محاضر في قسم التمريض الطبي الجراحي: شعبة التمريض: كلية الطب والعلوم الصحية جامعة صنعاء. 1995-2000 4. مشرف في قسم المسالك البولية: مستشفى الثورة الحديث العام - صنعاء: اليمن 1997-1998 5. ممرض في قسم الطوارئ (دوام جزئي) مستشفى السعيدة - صنعاء: اليمن 1997-2000 6. عمل كتيب تمارين رياضية لمرضى الغسيل الكلوي: المستشفى الميري - جامعة الإسكندرية - مصر. 2006 7. تنفيذ برنامج إعادة تأهيل لمرضى غسيل الكلى بوحدة غسيل الكلى التابعة لمستشفى جامعة الإسكندرية - مصر. 2006-2007 8. استاذ مساعد أساسيات التمريض: شعبة التمريض: كلية الطب والعلوم الصحية - جامعة صنعاء. 2008	الخبرات المهنية والأكاديمية
----------------------------------	---	---	------------------------------------



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 10. 2008- Head of the nursing fundamentals: Nursing Division: Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 11. 2010- Lecturer of research course: Al-Razi University 12. 2010-2013 Lecturer of first aid course: Faculty of pharmacy – Sana'a University. 13. 2012- Lecturer of nursing fundamentals: Al-Razi University 14. 2012- Lecturer of Medical-Surgical & geriatric nursing: Al-Razi University 15. 2013- 2017 Member of the Accreditation Committee in the Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 16. 2013- Member of the Control Committee in the Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 17. 2014- 2016 Member of the Yemeni Medical Council 18. 2014-2016 Lecturer of Nursing Informatics: Master program: Nursing Division: Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University. 19. 2015-2019 Head of central control - faculty of medicine and health sciences– Sana'a University.	9. استاذ مساعد التمريض الطبي الجراحي:شعبة التمريض:كلية الطب والعلوم الصحية جامعة صنعاء. 10. - رئيس قسم اساسيات التمريض:شعبة التمريض:كلية الطب والعلوم الصحية - جامعة صنعاء.2008 11. استاذ مساعد لمقرر البحث العلمي:جامعة الرازي 2010-2015 . 12. استاذ مساعد لمقرر الإسعافات الأولية:كلية الصيدلة - جامعة صنعاء 2010-2013 13. استاذ مساعد أساسيات التمريض:جامعة الرازي 2010-2016 14. استاذ مساعد التمريض الباطني والجراحي وطب الشيخوخة جامعة الرازي 2010-2016 15. عضو لجنة الكنترول بكلية الطب والعلوم الصحية - جامعة صنعاء 2013-2019	
---	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	20. 2016- 2017 Lecturer of health assessment. Master program, Al-Razi University 21. 2016- 2017 Lecturer of critical care nursing. Master program, Al-Razi University 22. 2016- Lecturer of nursing fundamentals - Faculty of Nursing – 21 September University. 23. 2017- Lecturer of Medical-Surgical nursing - Faculty of Nursing – 21 September University. 24. 2017-2018 Vice dean - Faculty of Nursing – 21 September University. 25. 2018 Associate professor medical-surgical nursing 26. 2018- Dean - Faculty of Nursing – 21 September University. 2018- University Council Member – 21 September University.	16. استاذ مساعد معلومات التمريض :برنامج الماجستير :قسم التمريض :كلية الطب والعلوم الصحية - جامعة صنعاء 2016-2014 . 17. رئيس الكنترول المركزي - كلية الطب والعلوم الصحية - جامعة صنعاء 2015-2019 18. استاذ مساعد مادة التقييم الطبي ,برنامج ماجستير جامعة الرازي 2016-2017 19. استاذ مساعد تمريض العناية المركزة .برنامج ماجستير جامعة الرازي 2016-2017 20. استاذ مساعد اساسيات التمريض - كلية التمريض جامعة 21 سبتمبر 2016 21. استاذ مساعد التمريض الباطني الجراحي - كلية التمريض جامعة 21 سبتمبر 2017 22. نائب عميد كلية التمريض جامعة 21 سبتمبر 2017 – 2018 23. استاذ مشارك التمريض الباطني الجراحي جامعة 21 سبتمبر 2018 24. عميد كلية التمريض جامعة 21 سبتمبر 2018 25. عضو مجلس جامعة 21 سبتمبر 2018 • الخبرات الاكاديمية: 1. . مقيم معتمد لبرامج التعليم التمريض - مجلس الجودة والاعتماد الاكاديمي 2. مقيم برامج التعليم الفني في وزارة التعليم الفني والتدريب المهني	
--	---	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

		3. اعداد برنامج دبلوم فني تمريض (3 – سنوات) لوزارة التعليم الفني والتدريب المهني – صنعاء - اليمن 4. اعداد (كتيب اجراءات اساسيات التمريض (لطلاب المعهد العالي للعلوم الصحية – صنعاء 5. الاشراف على العديد من رسائل الماجستير - كلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء 6. مراجعة منهج بكالوريوس التمريض لجامعة الرازي وجامعة ازال 7. . تدريس العديد من الكورسات في برامج الماجستير والبكالوريوس والدبلوم (نظري + عملي) في جامعة صنعاء (اساسيات التمريض) وجامعة الرازي – (اساسيات التمريض- البحث العلمي) وجامعة ازال (التمريض الباطني الجراحي) - وجامعة 21 سبتمبر (اساسيات التمريض - التمريض الباطني الجراحي- تمريض العمليات – تمريض الحالات الحرجة)	
Education	1. 2008 PHD Nursing Alexandria/ Egypt Medical-Surgical Nursing 2. 2004 Master Nursing Alexandria/ Egypt Medical-Surgical Nursing	- دكتوراه التمريض الاسكندرية - مصر التمريض الباطني الجراحي 2008 - ماجستير التمريض الاسكندرية - مصر التمريض الباطني الجراحي 2004	التعليم



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	1994 BSc. Medicine & Health Sciences Sana'a/ Yemen Nursing	- بكالوريوس التمريض - الطب والعلوم الصحية – صنعاء اليمن 1994	
Personal Skills	• Languages Skills: 1. Arabic 2. English	• المهارات اللغوية: 1. اللغة العربية 2. اللغة الانجليزية	المهارات الشخصية
Projects	• Research Projects under my Supervision: 1. Undergraduate Researches for the degree of B.Sc. Nursing (Faculty of medicine and health sciences- Nursing division- Sana'a University) 2. Undergraduate Researches for the degree of B.Sc. Nursing (Faculty of NURSING – 21 September University) 3. Undergraduate Researches for the degree of B.Sc. Nursing (Al-Razi Faculty of health sciences - Al-Razi University) • Theses under my Supervision • Thesis submitted in partial fulfillment for the degree of pediatric nursing (Faculty of Medicine & Health Sciences–Sana'a University):- 1. Growth Pattern of Infants and the Use of Growth Monitoring Charts at Health Centers in Sana'a City, Yemen	• مشاريع الأبحاث تحت اشرافي: 1. ابحاث التخرج طلاب بكالوريوس التمريض – شعبة التمريض كلية الطب والعلوم – جامعة صنعاء 2. ابحاث التخرج طلاب بكالوريوس التمريض – كلية التمريض – جامعة 21 سبتمبر 3. ابحاث التخرج طلاب بكالوريوس التمريض – كلية العلوم الصحية – جامعة الرازي • رسائل تحت اشرافي: 1. رسائل مقدمة لنيل درجة الماجستير في تمريض الاطفال: - Growth Pattern of Infants and the Use of Growth Monitoring Charts at Health Centers in Sana'a City, Yemen - Routine vaccination coverage and reasons for failure Al-Taizyah district, Taiz governorate - Knowledge, Attitude, and Practices Regarding Breastfeeding among Mothers Attending Maternal and child	المشاريع المنجزة



	2. Routine vaccination coverage and reasons for failure Al-Taizyah district, Taiz governorate 3. Knowledge, Attitude, and Practices Regarding Breastfeeding among Mothers Attending Maternal and child Health Centers in Sana'a City 4. Assessment of self-care practice among diabetic children attending to national diabetic center in Sana'a city 5. The Effect of Paraplegia on Quality of Life among Paraplegic Adolescents In Sana'a City • Thesis submitted in partial fulfillment for the degree of critical care nursing (Applied Medical Sciences Department, Nursing Program, College Of Medical Sciences, Al-Razi University):- Evaluation of Basic Life Support Training Program on Intensive Care nurses at Al-Thawra Hospital - Sana'a city-Yemen nurses at Al-Thawra Hospital - Sana'a city-Yemen	Health Centers in Sana'a City 2. رسائل مقدمة لنيل درجة الماجستير في تمريض الحالات الحرجة : - Evaluation of Basic Life Support Training Program on Intensive Care Nurses at Al-Thawra Hospital - Sana'a City-Yemen	
Professional Affiliations	1. - Associate Professor Medicine & Health Sciences Sana'a/Yemen 2. Dean of faculty of High nursing – 21 September University.	1- استاذ مشارك الطب والعلوم الصحية صنعاء - اليمن التمريض الباطني الجراحي 2- عميد كلية التمريض العالي – جامعة 21 سبتمبر	الانتماءات المهنية



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	3. Head of central control Faculty of Medicine and Health Sciences-Sana'a University. 4. Head Division of Fundamental of Nursing- Nursing Division- Faculty of Medicine and Health Sciences-Sana'a University. 5. Research guide for B.Sc. Nursing students-Division of Nursing - Faculty of Medicine & Health Sciences – Sana'a University	3- رئيس قسم اساسيات التمريض – شعبة التمريض – كلية الطب والعلوم الصحية –جامعة صنعاء 4- مشرف ابحاث التخرج طلاب بكالوريوس التمريض شعبة التمريض –كلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء 5- مشرف علي رسائل الماجستير - شعبة التمريض – كلية الطب والعلوم الصحية –جامعة صنعاء	
Training Courses and Workshops	1. - SPSS Alexandria/ Egypt Alexandria University Training Course 2007 2. Epi-info Sana'a Sana'a University Training Course 1998	• الكورسات العلمية: 1. SPSS كورس تدريبي جامعة الاسكندرية الاسكندرية - مصر 2007 2. Epi-info كورس تدريبي جامعة صنعاء جامعة صنعاء 1998	الدورات التدريبية والورش
Scientific Activities and Conferences	1. 2021 Workshop in strategic plan of the university 20212025 in the light of national vision to build modern Yemeni Government in 28 February 2021 / Sana'a/Yemen 2. 2020 Courses Specification for Faculty of Medicine and Health Sciences During 24-26 October 2020 / Sana'a/Yemen	1. 2021 ورشة عمل في (التخطيط الاستراتيجي) للجامعة 2021-2025 في ضوء الرؤية الوطنية لبناء الدولة اليمنية المنعقدة في جامعة 21 سبتمبر – 28 فبراير 2021 –صنعاء - اليمن 2. ورشة (توصيف مقررات كلية الطب)المنعقدة في كلية الطب والعلوم الصحية- جامعة صنعاء 24-26 اكتوبر 2020 –صنعاء - اليمن	الانشطة والمؤتمرات العلمية



21 September UMAS

3. 2018 Attended "The workshop to prepare the National Academic Reference Standards (NARS) for 'Medicine Program" held by the Council for Accreditation & Quality Assurance during 6–8March ,Sana'a/Yemen 4. 2018 Attended the annual conference "self assessment of the quality assurance and academic accreditation standards" 21 September University during 18 – 20 February. ,Sana'a/Yemen 5. 2018 Attended "Strategic Plan" 21 September University during 5 – 8 February. ,Sana'a/Yemen 6. 2015 Attended "The workshop to prepare the selfevaluation study of the faculty of medicine – Sana'a University "held by the council for accreditation & quality assurance during 24 – 26 February. ,Sana'a/Yemen 7. 2014 Attended "The First Quality Week" held in Faculty of Medicine, Sana'a University during 23 – 27 February. ,Sana'a/Yemen 8. 2013 Attended program in "preparation of academic program evaluators" held by the	3. ورشة عمل (وضع المعايير المرجعية الاكاديمية الوطنية لبرنامج الطب البشري) المنعقدة في مجلس الجودة والاعتماد الاكاديمي 6-8 مارس 2018 صنعاء – اليمن 4. المؤتمر السنوي (التقييم الذاتي وفق معايير الجودة والاعتماد الاكاديمي) جامعة 21 سبتمبر - 18-20 فبراير 2018 صنعاء – اليمن 5. ورشة (التخطيط الاستراتيجي) - جامعة 21 سبتمبر 5-8 فبراير 2018 صنعاء – اليمن 6. ورشة عمل (دراسة التقييم الذاتي) لكلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء –المنعقدة في مجلس الجودة والاعتماد الاكاديمي 24-26 فبراير 2015 – صنعاء – اليمن 7. حضور (اسبوع الجودة الاول) المنعقد في كلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء – 23-27 فبراير 2013 صنعاء - اليمن 8. حضور برنامج (اعداد مقيمي البرامج الاكاديمية) والمنعقدة في مجلس الجودة والاعتماد الاكاديمي - صنعاء خلال 8-12 ديسمبر –صنعاء - اليمن 9. حضور ورشة (الاعتماد الاكاديمي) المنعقدة في كلية الطب - جامعة حضرموت خلال 24-27 نوفمبر 2013 (10 ساعات اكاديمية) صنعاء - اليمن	
---	---	--



21 September UMAS

	council for accreditation & quality assurance; held in Sana'a during 8 – 12 December. ,Sana'a/Yemen 9. 2013 Attended workshop in "Accreditation" held in Faculty of Medicine, Hadramout University during 24 – 27 November. (10 Credit hours) ,Hadramout/Yemen 10. 2013 Attended workshop in "preparation of academic program" held in Faculty of Medicine & Health Sciences–Sana'a University during 11 June. ,Sana'a/Yemen 11. 2013 Attended workshop in "patients rights and responsibilities" held in Al-Razi Faculty of Health Sciences during 20 -25April. ,Sana'a/Yemen 12. 2013 Attended workshop in "Mentor-Trainee Relationship and responsibilities" held in Faculty of Medicine & Health Sciences–Sana'a University during 2 – 3 February. ,Sana'a/Yemen 13. 2011 Attended workshop in "Quality Assurance & Accreditation" held in Faculty of Medicine & Health Sciences–	10. حضور ورشة (اعداد البرامج الاكاديمية) المنعقدة في كلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء – 11 يونيو 2013 صنعاء - اليمن 11. حضور ورشة (حقوق المرضى ومسئولياتهم) المنعقدة في كلية العلوم الطبية- جامعة الرازي في الفترة من 20-25 ابريل 2013 12. حضور ورشة (علاقة ومسئوليات المدرب والمتدرب) المنعقد في كلية الطب والعلوم الصحية – جامعة صنعاء – 2-3 فبراير 2013 صنعاء - اليمن 13. حضور ورشة (ضمان الجودة والاعتماد) المنعقد في كلية الطب والعلوم الصحية- جامعة صنعاء :6 يوليو 2011 14. صنعاء - اليمن 15. حضور ورشة (التعليم والتعلم) المنعقد في كلية الطب والعلوم –الصحية جامعة صنعاء: 4-5 يوليو 2011 صنعاء - اليمن 16. اعداد (كتيب اجراءات اساسيات التمريض) لطلاب المعهد العالي للعلوم الصحية صنعاء 2010 صنعاء - اليمن 17. ورشة عمل (اخلاقيات المهنة في الممارسات الطبية والابحاث) – المنعقدة في كلية الطب والعلوم الصحية- جامعة صنعاء : 8-10 مارس 2010 صنعاء - اليمن	
--	---	--	--



21 September UMAS

Sana'a University during 6 July. ,Sana'a/Yemen 14. 2011 Attended workshop in "Teaching and learning" held in Faculty of Medicine & Health Sciences– Sana'a University during 4 – 5 July. ,Sana'a/Yemen 15. 2010 Prepared fundamental nursing procedures manual. High Institute for health sciences. ,Sana'a/Yemen 16. 2010 Attended workshop in "Ethics in Medical Practices and Researches" held in Faculty of Medicine & Health Sciences–Sana'a University during 8 – 10 Marsh. ,Sana'a/Yemen 17. 2009 Attended The Yemeni/Italian Medical Conference "Hospital Infection: Prevention & Control" Held In The Faculty Of Medicine & Health Sciences– Sana'a University 10-13 May. ,Sana'a/Yemen 18. 2009 Participated in the workshop on preparing nursing procedures manual. High Institute for health sciences. 9-13 April, ,Sana'a/Yemen 19. 2009 Attended conference in "Evaluation in Medical Education" held in Faculty of	18. – حضور المؤتمر اليمني الايطالي (عدوى المستشفيات الوقاية والسيطرة)المنعقد في كلية الطب والعلوم الصحية جامعة صنعاء : 10-13 مايو 2009 صنعاء - اليمن 19. حضور ورشة (كيفية اعداد كتيب اجراءات اساسيات التمريض) المعهد العالي للعلوم الصحية - صنعاء 9-13 ابريل 2009 صنعاء - اليمن 20. حضور مؤتمر (التقييم في التعليم الطبي)المنعقد في كلية الطب والعلوم الصحية- جامعة صنعاء – 29-31 مارس 2009 صنعاء - اليمن 21. المشاركة في ورشة مراجعة (منهج كلية الرازي للعلوم الطبية) المنعقد في كلية العلوم الطبية - جامعة الرازي في الفترة من 18-19 مارس 2009 صنعاء - اليمن 22. حضور المؤتمر الثامن عشر للمجلس الفني للتمريض في الخليج العربي (التعليم والقوى العاملة – قضايا وتحديات) المنعقد في اليمن 12-13 يناير 2009 (10 ساعات اكاديمية) صنعاء - اليمن 23. حضور المؤتمر السنوي التاسع والعشرين (مستقبل الطب)المنعقد في كلية الطب – جامعة الاسكندرية –جمهورية مصر 14-16 مايو 2008 الاسكندرية- مصر
--	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	Medicine & Health Sciences–Sana'a University during 29- 31 March. ,Sana'a/Yemen 20. 2009 Participated In Workshop To Revise The Curriculum Of Alrazy Faculty Of Medical Sciences Held In Alrazy Faculty Of Health Sciences 18-19 March. ,Sana'a/Yemen 21. 2009 Attended the 18th JCC panel "Education & Manpower resources trends and issues) 12-13 January (10 Credit hours),Sana'a/Yemen 22. 2008 Attended the 29th Annual Scientific Congress “Future Medicine”: Faculty of Medicine: Alexandria University 14-16 May ,Alexandria/ Egypt 23. 2008 Participate Actively in the Second Annual Scientific Meeting: Medical-Surgical Nursing Alexandria: (Issues In Medical Surgical Patient, Alexandria/ Egypt 24. Care) “ Nanotechnology topic”: Faculty of Nursing: Alexandria University: 5th May 2007 Attended the Human Organ Transplantation Conference: Teaching	24. المشاركة في المؤتمر السنوي الثاني للتمريض الباطني الجراحي (قضايا في رعاية مرضى الباطني الجراحي) (Nanotechnology) كلية التمريض - جامعة الاسكندرية -جمهورية مصر 5 يونيو 2008 الاسكندرية- مصر 25. حضور مؤتمر (زراعة الاعضاء البشرية)نادي اعضاء هيئة التدريس - جامعة الاسكندرية - جمهورية مصر 28 يونيو 2007 الاسكندرية- مصر	
--	---	---	--



جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية

21 September UMAS

	Members' Club: Alexandria University: 28 June ,Alexandria/ Egypt 25. 2007 Attended the Egyptian Society of Nephrology Conference: Faculty of Medicine: Alexandria University, Alexandria/ Egypt		
Publications	1. Study of the Injured Persons and the Injury Pattern in Road Traffic Accident in Sana'a City, Yemen. Advances in Public Health, 2016, 2016: 1-5 2. Knowledge, attitudes and practices of barbers regarding hepatitis B and C viral infection in Sana'a city, Yemen. J Community Health, 2012, 5(37): 935-39 3. Patients' Safety Culture Among Health Care Providers in Public Hospitals at Sana'a City, Yemen. Assessment of childhood cancer at national oncology center in Sana'a city, Yemen. Licencee El Mmednifico Journal, 2014, 2(4): 345-49	4. Study of the Injured Persons and the Injury Pattern in Road Traffic Accident in Sana'a City, Yemen. Advances in Public Health, 2016, 2016: 1-5 5. Knowledge, attitudes and practices of barbers regarding hepatitis B and C viral infection in Sana'a city, Yemen. J Community Health, 2012, 5(37): 935-39 6. Patients' Safety Culture Among Health Care Providers in Public Hospitals at Sana'a City, Yemen. Assessment of childhood cancer at national oncology center in Sana'a city, Yemen. Licencee El Mmednifico Journal, 2014, 2(4): 345-49	الأبحاث المنشورة